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Aan de Raad, 
Het vraagstuk nucleaire veiligheid staat nog steeds volop in de belangstelling. Middels deze 
raadsmededeling informeren wij uw raad over de laatste ontwikkelingen op dit dossier. 
Achtereenvolgens zullen wij ingaan op gesprekken met Aken/Maastricht, de stand van zaken van de 
verzonden brief aan de Europese Commissie en het gesprek met advocatenkantoor Schoups, het 
burgerinitiatief gammastralen en de alternatieve energievoorziening. De Minister van Infrastructuur en 
Milieu heeft de leden van de Tweede Kamer en het bestuur van de Veiligheidsregio Midden- en West-
Brabant geïnformeerd over de laatste stand van zaken. Tenslotte heeft de Europese Commissie uitspraak 
gedaan over staatssteun aan de kerncentrales in België en gaan we in op recente berichtgeving in België 
over het weigeren van een veiligheidsvergunning voor Doel 1 en 2. 

Aken/Maastricht 
In februari is er vanuit Bergen op Zoom op ambtelijk niveau gesproken met vertegenwoordigers van de 
Städteregion Aachen en de gemeente Maastricht. Zij hebben, mede namens andere gemeenten uit 
België, Duitsland, Luxemburg en Nederland en een aantal particulieren, een proces aangespannen bij de 
burgerrechter tegen de Belgische Staat, de FANC en de uitbater van de kerncentrale in Tihange, Engie 
Electrabel. Voor de rechtbank in Brussel vorderen zij de sluiting van Tihange. Naar verwachting is de 
uitspraak door de rechter eind 2018. 
Met de vertegenwoordigers van Aken en Maastricht is onder andere gesproken over de mogelijkheid om 
vanuit Bergen op Zoom, Steenbergen en Tholen aan te sluiten bij het proces. Aangezien het proces van 
Aken/Maastricht gericht is op de kerncentrale in Tihange en niet op de kerncentrales in Doel is aansluiten 
niet mogelijk. Onze gemeenten hier in West-Brabant/Zeeland zijn geen belanghebbende bij een proces 
gericht tegen Tihange 2 en deelname aan het proces zou de kansen voor Aken/Maastricht hierdoor ook 
verkleinen. Vanuit het oogpunt van Aken/Maastricht is dit dus niet gewenst. Alle activiteiten vanuit 
Aken/Maastricht zijn gericht op het sluiten van de kerncentrale Tihange 2. Momenteel hebben ze geen 
activiteiten gericht op onafhankelijk toezicht op kerncentrales en/of grensoverschrijdende consultatie bij 
besluitvorming over (verlengde) openstelling. 
Met Maastricht en de Städteregion Aachen is afgesproken dat we elkaar op de hoogte houden van de te 
volgen stappen/ontwikkelingen. 

Brief Europese Commissie 
Eind november 2016 heeft Schoups Advocaten namens de gemeenten Bergen op Zoom, Steenbergen en 
Tholen een brief gestuurd aan de Europese Commissie om haar bezorgdheid te uiten met betrekking tot 
de wijze waarop de Belgische Staat tot besluitvorming is gekomen over de verlenging van de levensduur 
van de kerncentrale in Doel. 
Ook wordt in de brief gesproken over schending van het EU-recht en de wens om te komen tot 
onafhankelijk Europees toezicht op de kerncentrales in Europa. Op 7 februari 2017 heeft Schoups 



Advocaten bericht ontvangen dat de behandeling van de brief meer tijd vergt. Begin mei is wederom 
geïnformeerd naar de stand van zaken. Het blijkt dat de Europese Commissie de brief heeft behandeld 
als klacht. Binnen enkele weken wordt het antwoord van de Europese Commissie verwacht. 

Met Schoups Advocaten is ook gesproken over mogelijke vervolgstappen. Het starten van een procedure 
bij de burgerrechter in België is daarbij nadrukkelijk besproken. Dit betekent dat de gemeenten Bergen op 
Zoom, Steenbergen en Tholen, conform Aken/Maastricht, een procedure zou kunnen gaan starten bij de 
burgerlijke rechter in Brussel gericht tegen de Belgische Staat, de FANC en Engie Electrabel. De 
procedure is gericht tegen de verlengde openstelling van de kerncentrale Doel. De uitkomst van een 
dergelijk proces is echter ongewis. Daarnaast is er kans op imagoschade, zowel in België als in 
Nederland. Met het starten van een proces geven de gemeente namelijk aan geen vertrouwen te hebben 
in de toezichthouders in België en in Nederland. De kosten van een proces bij de burgerrechter bedragen 
tussen de C 40.000,- en C 80.000,-. Hiervoor is binnen de begroting vooralsnog geen geld beschikbaar. 
Het exacte bedrag is afhankelijk van de uitkomst van het proces. In België is het gebruikelijk dat de 
verliezende partij een tegemoetkoming geeft aan de tegenpartij. De hoogte wordt vastgesteld 
door de rechtbank. 

Burgerinitiatief meten van straling 
Op 17 maart 2017 heeft er in Bergen op Zoom een workshop 'samen gamma stralen meten' 
plaatsgevonden. Deze workshop was georganiseerd door de Waag Society uit Amsterdam in het kader 
van Europe making Sense programma waarbij bewoners in staat worden gesteld om door middel van 
open technologie deel te nemen aan het in kaart brengen van de leefomgeving. In deze pilot worden 
bewoners in staat gesteld door middel van smartphone, tablet en laptop om gammastraling te meten. Dit 
is een aanvulling op het beschikbare landelijke meetnetwerk van het RIVM. Het RIVM heeft 
veel belangstelling voor de pilot. Met het RIVM zal, na het beëindigen van het project, nader worden 
bekeken op welke manier de bewoners in Bergen op Zoom, Steenbergen, Tholen en omliggende 
gemeenten, een bijdrage kunnen leveren aan het creëren van een fijnmazig netwerk van meetpunten. 

Alternatieve energievoorziening 
Op maandag 6 maart 2017 hebben Europarlementariër Peter van Dalen en Statenlid Herman Vreugdenhil 
een bezoek gebracht aan Bergen op Zoom. Tijdens het bezoek, waarbij ook de burgemeester van Tholen 
en enkele raadsleden van Bergen op Zoom aanwezig waren, is gesproken over de laatste stand van 
zaken met betrekking tot de kerncentrales in Doel. Ook is tijdens het gesprek stilgestaan bij de realisatie 
van een alternatieve energievoorziening voor België. België is nu grotendeels afhankelijk van 
kernenergie. De commissaris van de Koning in Brabant heeft in een eerdere brief al aangeboden om een 
rol te spelen in het verminderen van de afhankelijkheid van kernenergie in België. Recent heeft de VNG 
ook aangegeven om te kijken of er kansen zijn voor grensoverschrijdende energieprojecten. 
Tenslotte heeft de minister van Infrastructuur en Milieu, mede namens haar collega van Economische 
Zaken aangegeven dat in april 2016 er afspraken zijn gemaakt om verder te investeren in marktintegratie 
en het verder uitbreiden van interconnectiecapaciteit. De vergunningverleningsprocedures en 
werkzaamheden die vereist zijn om nieuwe interconnectiecapaciteit te realiseren kosten meerdere jaren. 
Een eerste project (Kreekrak-Zandvliet) wordt in 2019 opgeleverd en levert 700 Megawatt. Investeringen 
in energie-infrastructuur worden in eerste instantie primair betaald uit de nettarieven. Het verkrijgen van 
eventuele financiële ondersteuning vanuit Europese fondsen is aan het lidstaat, in dit geval België, zelf. 
Nederland kan hierin geen rol spelen. 
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Brieven Minister aan de Veiligheidsregio Midden- en West-Brabant en aan de leden van 
de Tweede Kamer 
Op 6 februari 2017 heeft het Algemeen Bestuur van de Veiligheidsregio Midden- en West-Brabant een 
brief geschreven aan de Minister van Infrastructuur en Milieu waarin zij verzocht wordt zich maximaal in te 
spannen om helderheid te verkrijgen over de veiligheid van de kerncentrales in Doel. Daarbij wordt de 
suggestie gedaan om de kerncentrales tijdelijk te sluiten om internationaal en onafhankelijk onderzoek te 
doen naar de aspecten van veiligheid en de veiligheidscultuur. Op 13 maart 2017 heeft de Minister 
gereageerd door middel van een brief aan het bestuur van de Veiligheidsregio Midden- en West-Brabant. 
Een kopie van de brief treft u bijgaand aan. In de brief gaat ze nader in op de samenwerking op het terrein 
van nucleaire veiligheid tussen België, Duitsland en Nederland. Ook geeft ze aan dat ze naar aanleiding 
van een aangenomen motie door de Tweede Kamer onderzoekt welke mogelijkheden er zijn om de 
inspraakmogelijkheden voor bewoners en overheden te verruimen. Hierover zijn wij zeer verheugd en wij 
zijn benieuwd naar de uitkomsten van het onderzoek. 
In de brief gaat ze verder in op het toezicht op de veiligheid van nucleaire installaties, de bevindingen van 
de FANC over de vondst van waterstoffenvlokken en het gebrek aan aandacht voor de veiligheidscultuur 
bij de Belgische kerncentrales. 
In de media zijn berichten verschenen over het verlengen van de levensduur van de kerncentrales tot na 
2025. Navraag door de Minister heeft uitgewezen dat hier nog geen voornemen toe is. Ten aanzien van 
de rol van de Veiligheidsregio's geeft ze aan dat deze verantwoordelijk zijn voor de voorbereiding op 
een nucleair incident en de risicocommunicatie aan de bewoners. Actualisatie van het rampbestrijdings-
plan Nucleaire Installaties is binnen de Veiligheidsregio Midden- en West-Brabant gepland voor 
besluitvorming in 2017. Tenslotte nodigt ze de Veiligheidsregio Midden- en West-Brabant uit om van 
gedachten te wisselen over de veiligheid rondom de kerncentrales. 
Op 18 april 2017 heeft de Minister van Infrastructuur en Milieu de Tweede Kamer een brief gestuurd 
waarin ze de Tweede Kamer over verschillende onderwerpen informeert. In de brief gaat ze onder andere 
in op het verruimen van de inspraakmogelijkheden voor bewoners en overheden over besluiten over 
nucleaire activiteiten met potentieel grensoverschrijdende gevolgen. Een verbetering van de 
communicatie over de huidige inspraakmogelijkheden in het kader van vergunningverlening en 
milieueffectrapportage in grensoverschrijdend verband is momenteel onderwerp van gesprek in bilaterale 
gesprekken met landen en diverse internationale organisaties. 

Uitspraak Europese Commissie inzake staatssteun aan Doel 1 en 2 en Tihange 1 
Meerdere partijen die ageren tegen de verlengde openstelling van Doel, en ook Tihange, hebben als 
argument gebruikt dat er sprake is van illegale staatsteun omdat de Belgische overheid de financiële 
risico's voor het openhouden van de kerncentrales heeft overgenomen. In onze brief aan de Europese 
Commissie is hiervan wel melding gemaakt, maar is het niet als inhoudelijk argument gebruikt. Naar nu 
blijkt heeft de Europese Commissie beoordeeld dat er geen sprake is van illegale staatssteun. Voor de 
ingezette acties van de gemeenten Bergen op Zoom, Steenbergen en Tholen heeft deze uitspraak geen 
gevolgen. Op korte termijn zullen wij ook reageren op de recent ontvangen brief inzake de 
veiligheidsvergunning voor de kerncentrale Doel. 

Veiligheidsvergunning geweigerd 
De website van het Belgische dagblad De Tijd meldt op 6 mei j l . dat de nucleaire waakhond FANC 
weigert Electrabel opnieuw een veiligheidsvergunning te geven, net als in november. De gegevens over 
de kernreactoren zijn onvoldoende beschermd. De Tijd schrijft voorts dat het FANC in oktober vorig jaar 
na een audit 26 ernstige gebreken ontdekte in de bescherming van gegevens over de veiligheid van 
kernreactoren. Bovendien werden nog eens een tiental afwijkingen vastgesteld. Electrabel kreeg tot 1 mei 
om dat in orde te brengen, maar slaagde daar niet in. Daarom krijgt Electrabel geen 
veiligheidsvergunning, aldus De Tijd. FANC weigert details te geven over de gebreken en duidt enkel dat 
het gaat om de kerncentrales van Doel 1 en Doel 2. Tihange kreeg al de vergunning, net als Doel 3 en 4. 
Electrabel stelt in een reactie dat er tegen eind 2019 aanpassingen gebeurd zullen zijn. 
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Volgens het moederbedrijf van Electrabel, Engie, heeft de beslissing om nog geen veiligheidsvergunning 
toe te kennen voor Doel 1 en 2 te maken met werkzaamheden die gepland zijn in het kader van de 
levensduurverlenging van de kernreactoren met tien jaar. 'Die werkzaamheden zijn opgenomen in een 
actieplan dat werd goedgekeurd door het FANC en dat door de nucleaire waakhond wordt gecontroleerd', 
stelt het bedrijf. 
Zoals u al eerder is gemeld heeft de Belgische Minister van Binnenlandse Zaken, minister Jambon, aan 
minister Schultz van Haegen aangegeven dat er geen direct gevaar is voor de veiligheid van de 
kerncentrales en dat sluiting niet aan de orde is. Minister Schultz van Haegen heeft geen redenen om aan 
het oordeel van haar collega te twijfelen. Zij heeft tijdens het Algemeen Overleg Nucleaire Veiligheid op 
10 mei 2017 nogmaals bevestigd op dit moment geen reden te zien om te twijfelen aan de veiligheid van 
de kerncentrales in Doel. Ook de Veiligheidsregio Midden- en West-Brabant kan niet aantonen dat de 
kerncentrales in Doel feitelijk onveilig zijn. 

Uiteraard houden wij u over de verdere ontwikkeJiogen op de hoogte. 

Hoogachtend, Z 
burgemeester en wethouders van Steenbergen, 
de secretaris, de burgemeester 


